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2009MME15 
 
VERSLAG van de vergadering van de statencommissie Milieu, Mobiliteit en Economie 
van 26 januari 2009 
 
Aanwezig: 
P.C. Pollmann (PvdA , voorzitter), mr. J.H. Ekkers (gedeputeerde), J.W. Benschop (SGP), F. 
Bersch (SP), mw.drs. U.P. Blom (PvdA), mw.drs. W.A. Bodewitz (PvdD), mw. K. Derks-
Wolthuizen (ChristenUnie), J. Fastl (GroenLinks), mw.mr. K.J. Fokker (PvdA), drs. C. de 
Heer (ChristenUnie), ir. N.J.P. Hoefnagels (D66), mw. N.P.B. van ’t Hooft (PvdA), J.F.M. 
Kloppenborg (GroenLinks), J. Konijnenbelt (CDA), mw. D. Lamers-Tiecken (VVD), mr.drs. 
L.W. Nooteboom (VVD), ing. R. Roos (Mooi Utrecht), mw.drs. J.C.M. Versteeg (D66), 
mw.drs. H.D.I. Walta-auf’m Keller (VVD) 
 
Van Ambtelijke zijde aanwezig: 
dr. R.J. Poort (adjunctgriffier), mw. W. Voorneman-Rikkers (verslag) 
 
Afwezig: 
drs. W.M. de Jong (gedeputeerde), C.J.J. van Ee (CDA), mw. G.W. Nalis (PvdA), 
 

1. Opening 
De voorzitter opent de vergadering en heet de aanwezigen welkom in het bijzonder mevrouw Derks als 
nieuw lid namens de ChristenUnie.  
 
2. Mededelingen en ingekomen stukken 
Mededelingen 
- Bericht van verhindering is ontvangen van gedeputeerde De Jong, mevrouw Nalis en de heer 

Van Ee. 
- De voorzitter memoreert dat na afloop van deze vergadering de eerste bijeenkomst plaatsvindt 

van de ad hoc commissie Pakketstudies Bereikbaarheid.  
- Vanwege de afwezigheid van gedeputeerde De Jong verschuift het onderwerp Implementatieplan 

Hier en Nu naar de vergadering van 2 maart a.s. 
- Aan de agenda wordt een presentatie over stationsgebied Driebergen – Zeist toegevoegd 

(agendapunt 6).  
Ingekomen stukken 
Cie 2009MME5 Dhr. W.B. Steggerda: Openbaar vervoer Connexxion 
Cie 2009MME12 Dhr. H. Bos: nog steeds problemen op station Breukelen 
De heer Roos deelt mede dat in verschillende gemeenten veel commotie is over de kwaliteit van het OV. 
Mooi Utrecht pleit ervoor dat de provincie in deze initiatief neemt door bijvoorbeeld de knelpunten te 
inventariseren en oplossingen aan te dragen, zodat een signaal wordt afgegeven dat naar de mensen, die 
op dit moment met grote problemen worden geconfronteerd, wordt geluisterd.   
De heer Ekkers licht toe dat de provincie in deze te maken heeft met de afgesloten concessie met 
Connexxion. Connexxion is er vorige week door de provincie op gewezen dat zij tekortschiet in de 
uitvoering van de gemaakte afspraken. Connexxion is te verstaan gegeven, dat zij er op de kortst 
mogelijke termijn voor dienen te zorgen dat de gesignaleerde problemen worden opgelost. 
De heer Fastl vraagt aandacht voor de berichten uit Montfoort met betrekking tot de problemen vanwege 
het wegvallen van bus 245. Veel gebruikers moeten nu een langere weg afleggen naar de bus toe en de 
rijtijd richting eindbestemming is ook nog langer geworden. Dit is een van de plekken waar sprake is 
van onvrede over de nieuwe busverbindingen. Spreker pleit ervoor niet alleen te kijken naar de plekken 
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waar Connexxion haar afspraken niet nakomt, maar ook naar de plekken waar wellicht op grond van de 
onvrede die leeft correcties mogelijk zijn op het nieuw gekozen buslijnennetwerk.  
Spreker memoreert dat een aantal prijsacties is ingesteld om de mensen het OV in te krijgen. In het 
geval de heer Steggerda is de prijsactie gestopt op grond waarvan hij de volgende keer weer de auto zal 
nemen. Spreker vraagt hiervoor aandacht en pleit ervoor te onderzoeken waar het stoppen van prijsacties 
nadelige gevolgen heeft.   
De heer Ekkers memoreert dat de concessie weliswaar voor 8 jaar is verleend, maar dat dit niet betekent 
dat in de tussentijd geen aanpassingen mogelijk zijn. Er zal steeds worden gekeken naar zaken die, op 
grond van de afspraken, fout lopen; dit zal ook regelmatig richting Connexxion worden 
gecommuniceerd. Hetzelfde geldt voor klachten over de lijnvoering en verbetermogelijkheden daarin.   
De heer Hoefnagels memoreert dat de notitie met wijzigingen en de wijze waarop daarmee wordt 
omgegaan in november is behandeld. Daarin is aangegeven dat Connexxion in week 5 duidelijkheid zou  
moeten kunnen geven over de nieuwe dienstregeling ter zake van de verbinding tussen Breukelen – 
Utrecht en v.v. Geïnformeerd wordt of hierover nadere mededelingen kunnen worden gedaan.  
De heer Ekkers memoreert dat met elkaar is afgesproken dat een rechtstreekse busverbinding Breukelen 
– Utrecht (zonder stop bij Maarssen CS) de voorkeur heeft. Daarover vinden inmiddels de nodige 
besprekingen plaats. Zodra het resultaat bekend is, zal dit worden teruggekoppeld naar de commissie.   
 
3. Rondvraag 
De heer Fastl deelt mede dat hedenmorgen op de website A12 Salto staat, dat de Stuurgroep A12 Salto 
op 19 januari jl. de eindconcepttekst van de Bestuursovereenkomst A12 Salto heeft vastgesteld en deze 
tekst nu wordt voorgelegd aan de colleges van de betrokken gemeenten, provincie en het dagelijks 
bestuur van BRU. De Bestuursovereenkomst omvat naast het Rijsbruggerwegtracé tussen Houten en de 
A12 bij Bunnik-West, afspraken over de verkeersstudies Bunnik-Zeist-Utrechtse Heuvelrug, de 
Verkenning Omlegging Koelaan en de studie naar de verkeersstroom tussen Houten en de A12 in 
oostelijke richting. Naar verwachting wordt eind februari een bijeenkomst georganiseerd voor de 
raadsleden van de direct betrokken gemeenten en medio maart voor belangstellenden.  
Het bovenstaande heeft ook effect op hetgeen aan de orde is in het kader van de Pakketstudies. De vraag 
is wanneer de Staten over een en ander worden geïnformeerd en ter zake besluiten moeten nemen.   
De voorzitter zegt toe het vorenstaande aan de orde te zullen stellen in zijn overleg met de gedeputeerde, 
zodat dit onderwerp kan worden ingepland op de Termijnagenda. Bovengenoemde data zullen daarbij in 
de gaten worden gehouden.  
 
4. Termijnagenda 
De voorzitter deelt mede dat een actuele versie ter vergadering is uitgereikt (versie 23 januari 2009). 
 
Mevrouw Versteeg deelt mede dat D66 behoefte heeft aan een zo realistisch mogelijke termijnagenda. 
Nu wijkt de feitelijke agenda vaak af van de termijnagenda.  
De voorzitter licht toe dat het streven van iedere commissievoorzitter is gericht op een zo realistisch 
mogelijke termijnagenda. Ter voorbereiding van de commissievergaderingen wordt hiernaar ook 
voortdurend met de gedeputeerde en de ambtelijke organisatie gekeken. Bijstelling vindt plaats op het 
moment dat signalen worden ontvangen, dat bepaalde onderwerpen nog niet gereed zijn voor 
bespreking.   
Mevrouw Versteeg hecht eraan op te merken dat D66 niet twijfelt aan de goede bedoelingen. Wellicht is 
het toch een kwestie van cultuur en discipline waaraan de totale provinciale organisatie aandacht zou 
moeten besteden.  
 
De heer Kloppenborg stelt vast dat het onderwerp Provinciale doelstellingen op gebied CO2, 
energiebesparing en duurzame energie versus de doelstellingen van het Rijk niet voor deze vergadering 
is geagendeerd. Hij informeert of dit onderwerp thans voor de volgende vergadering wordt geagendeerd. 
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De voorzitter zegt toe dat dit zal worden nagegaan bij gedeputeerde De Jong. 
 
Mevrouw Bodewitz memoreert de toezegging van gedeputeerde De Jong in de Statenvergadering dat het 
punt ‘Relatie catering versus klimaatneutrale provincie’ in breder verband in deze commissie aan de 
orde zou komen, nl. in de zin van duurzame inkoop in zijn totaliteit. Verzocht wordt dit ook als zodanig 
op de Termijnagenda op te nemen. 
De voorzitter deelt mede dat dit punt onderdeel uitmaakt van het Implementatieplan Hier en Nu, dat is 
verschoven naar de volgende vergadering.  
 
Mevrouw Walta deelt mede dat voor de commissie MME op 30 maart a.s. een werkbezoek 
Bodemsanering staat gepland, terwijl voor de commissie WMC op dezelfde dag een locatievergadering 
in Amerongen staat gepland. In het geval van spreekster betreffen dit onderwerpen, die zij beide niet zou 
willen missen.  
De voorzitter zegt toe dat getracht zal worden een en ander af te stemmen.  
 
5. Verslag Statencommissie Milieu, Mobiliteit en Economie 15 december 2008 
Het verslag wordt conform vastgesteld. 
 
6. Presentatie Stationsgebied Driebergen-Zeist i.a.v. de commissie RGW 
De heer Fennis gaat aan de hand van een powerpointpresentatie in op de stand van zaken met 
betrekking tot het stationsgebied Driebergen – Zeist. De hand out van de presentatie wordt ter 
vergadering uitgereikt. Kortheidshalve zij verwezen naar de inhoud.  
 
Mevrouw Derks merkt ten aanzien van de sheet ‘hoe verder’ op dat de ChristenUnie bij de 
beoordeling van de varianten de cultuurhistorische waarde mist.   
De heer Fennis licht toe dat een advies wordt uitgebracht door de werkgroep Infrastructuur 
maar ook door de werkgroep Gebiedsontwikkeling, die aan alle relevante aspecten w.o. ook 
de cultuurhistorische aspecten aandacht zal schenken.  
 
De heer Kloppenborg merkt op dat sprake is van een infrastructureel aspect en een ruimtelijke 
ontwikkelingaspect. Hij spreekt zijn zorg uit over de doorlooptijd en vraagt zich af wanneer 
een start kan worden gemaakt met het ongelijkvloers maken van spoor en weg.  
De heer Fennis bevestigt dat sprake is van een vrij lange doorlooptijd, hetgeen overigens voor 
een dergelijk complex vraagstuk niet ongebruikelijk is. Hierbij zij opgemerkt dat sprake is 
van maximale termijnen, die wellicht kunnen worden ingekort.  
 
De heer Konijnenbelt verzoekt om een nadere toelichting ten aanzien van de 
onteigeningsprocedure. Geïnformeerd wordt om hoeveel partijen het gaat en of een en ander 
naar verwachting al dan niet moeilijk ligt.    
De heer Fennis antwoordt dat het aantal partijen afhankelijk is van de variant waarvoor wordt 
gekozen. De vraag of al dan niet makkelijk tot overeenstemming kan worden gekomen met de 
desbetreffende partijen is op dit moment moeilijk te beantwoorden. ProRail houdt in deze 
rekening met het slechtste scenario.  
 
De heer Hoefnagels informeert hoe de bussen vanuit Driebergen richting Zeist – Utrecht in de 
variant ‘Waaier’ stoppen en doorrijden.   
De heer Fennis licht aan de hand van de desbetreffende sheet toe dat de bussen stoppen op het 
busstation, als het ware rondrijden en weer invoegen richting Zeist. Het invoegpunt is wel 
lastig en zal verkeerstechnisch goed moeten worden geregeld.  
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Het valt de heer Hoefnagels op dat in de variant ‘Waaier’ voor deze busbewegingen veel 
minder ruimte is dan in de ‘West8’ variant, die juist heel ruim is opgezet omdat de bussen 
moeten kunnen draaien. Spreker kan zich niet aan de indruk onttrekken dat een en ander in de 
variant ‘Waaier’ wel kan omdat het moet passen en in de andere variant niet, omdat het niet 
mag passen.   
 
Mevrouw Lamers kan zich ten aanzien van de uitvoering voorstellen dat eerst wordt begonnen 
met de ondertunneling, die in alle varianten voorkomt, en de overige aanpassingen daarop 
volgen. Geïnformeerd wordt naar de volgorde qua aanpak. 
De heer Fennis antwoordt dat de volgorde van de uitvoering afhankelijk is van de variant die 
wordt gekozen. In het geval van de variant ‘Waaier’ ligt het voor de hand dat eerst de 
ondertunneling en de aanleg van het busstation ter hand wordt genomen.   
 
Mevrouw Fokker zag in de animatie 8 banen onder de tunnel plus een afslag i.c. stopplaats 
voor de bussen en een fietspad aan één kant. Geïnformeerd wordt waarom de weg onder de 
tunnel zo breed moet zijn met zo weinig ruimte voor de fietser, terwijl het verkeer verderop 
richting Zeist weer vastloopt omdat sprake is van een tweebaansweg.  
Het station is op dit moment sociaal onveilig. Geïnformeerd wordt in hoeverre het 
veiligheidsaspect in het geheel wordt betrokken.  
Tot slot informeert spreekster of alle plannen ook op de website kunnen worden nagelezen.  
De heer Fennis onderschrijft dat onder de tunnel sprake is van twee rechtdoorgaande 
rijstroken, een halteerstrook voor bussen en een afslagstrook en v.v. Het fietspad is achter de 
bushalte gesitueerd. De breedte heeft te maken met het feit dat op de kruispunten extra 
opstelruimte nodig is. Om te voorkomen dat het profiel steeds smaller en breder wordt op dit 
stuk waar een aantal kruispunten op elkaar volgen, is ervoor gekozen twee rijstroken te 
hanteren. Bovendien geeft het een meer open perspectief in de redelijk diepe tunnel.  
Op het moment dat er een ongelijkvloerse situatie komt, hetgeen wordt voorgestaan, wordt de 
stationsomgeving een stuk veiliger dan thans het geval is.   
De informatie staat nog niet op de website. Het is wel de bedoeling dat de informatie via een 
memo wordt verspreid. Zodra de memo beschikbaar is, zal deze ook aan de Staten worden 
verspreid.  
 
Mevrouw Walta merkt op dat de variant ‘Waaier’ in haar visie nagenoeg gelijk is aan het 
ontwerp in Ede/Wageningen.  Geïnformeerd wordt of de frequentie van het autoverkeer 
vergelijkbaar is. 
De heer Fennis antwoordt dat de situatie niet met Ede/Wageningen is vergeleken.  
 
De heer Nooteboom merkt op dat de P&R nu al aanzienlijk overbelast is. Geïnformeerd wordt 
naar de parkeervoorzieningen.  
De heer Fennis antwoordt dat alle varianten rekening houden met een P&R-voorziening 
ondergronds dan wel bovengronds.   
 
Mevrouw Fokker informeert of dit onderwerp nog een keer inhoudelijk wordt geagendeerd 
voor deze commissie dan wel de commissie RGW.  
De voorzitter antwoordt dat dit onderwerp inhoudelijk in de commissie MME wordt 
besproken op het moment dat dit in besluitvormende zin aan PS wordt voorgelegd. Voorts zal 
de commissie worden geïnformeerd als de Stuurgroep een principebesluit heeft genomen.    
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De heer Konijnenbelt merkt op dat in alle varianten rekening wordt gehouden met de parkeer- 
en fietsvoorzieningen. Geïnformeerd wordt of in alle varianten hetzelfde aantal voorzieningen 
is opgenomen.  
De heer Fennis antwoordt dat alle varianten uitgaan van hetzelfde aantal parkeerplaatsen. 
Spreker meent dat uitgegaan wordt van 850 parkeervoorzieningen. Fietsstellingen zijn 
vooralsnog aangegeven in de vorm van vlekken waar dit zou kunnen.   
 
De voorzitter rondt de discussie over dit onderwerp af onder dankzegging aan de heer Fennis 
voor zijn komst en toelichting.  
 
7. Beleidskader Herstructurering PLUS i.a.v. de commissie RGW 
De heer Konijnenbelt deelt mede dat het het CDA verheugt dat thans een beleidskader 
voorligt voor de herstructurering van bedrijventerreinen.  
Het verheugt het CDA voorts dat bij de doelen voor herstructurering wordt aangegeven dat de 
inzet hiervan is de vraag naar nieuwe terreinen te beperken. 
Geïnformeerd wordt of de provincie ter zake van de herstructurering een regierol kan 
vervullen in de richting van de gemeenten. Voorts is de vraag hoe de commissie van de 
ontwikkelingen op de hoogte wordt gehouden.   
Het verheugt het CDA dat gekozen wordt voor de kwaliteit. De start met twee pilots lijkt het 
CDA een goede aanpak. Daarmee kan worden vastgesteld welke bereidheid bij de 
ondernemers aanwezig is het private deel op te pakken. De integrale aanpak met betrekking 
tot publiek en privaat steunt het CDA. Het CDA heeft enige zorg ten aanzien van de 
risicofactoren die worden opgesomd op blz. 13/14. In het stuk wordt aangegeven dat de 
bereidheid tot medewerking er wel zal zijn. Gelet op de huidige economische situatie is de 
vraag of de ingeschatte bereidheid nog wel zo groot is. Geïnformeerd wordt hoe dat wordt 
gemonitored. Desalniettemin zullen de visie en de aanpak wel moeten worden doorgezet. Of 
het in dezelfde snelheid kan, moet worden afgewacht.  
Het CDA hoopt dat de Europese regelgeving de provincie op dit punt zal helpen in plaats van 
hinderen.  
 
De heer De Heer merkt op dat tijdens het werkbezoek in Vianen kennis is genomen van een 
goed voorbeeld en een voorbeeld dat verkeerd is gegaan. Met betrekking tot het laatste doelt 
spreker op het verval van de insteekhaven als gevolg van het feit dat er geen bedrijven 
omheen zaten die gebruik maakten van de haven. Dit bedrijventerrein is destijds ingericht met 
de gedachte van veel vervoer over water. Tien jaar later blijkt het niet als zodanig te zijn 
gebruikt en moet het terrein weer worden geherstructureerd om dat mogelijk te maken. De 
ChristenUnie pleit in deze voor duurzaam beleid. Het voorliggende beleidskader zet daar de 
vervolgstappen op. In grote lijnen kan de ChristenUnie zich vinden in het beleidskader.  
De ChristenUnie vraagt aandacht voor de regionale ontwikkelingsbedrijven. In het 
beleidskader wordt hierop kort ingegaan. Geadviseerd wordt vooralsnog af te wachten. De 
ChristenUnie pleit ervoor dat in september, op het moment een en ander feitelijk wordt 
vastgesteld, een beleidsnotitie voorligt waarin wordt ingegaan op de voor- en nadelen van het 
instellen van een apart ontwikkelingsbedrijf mede in relatie tot de ontwikkelingen van andere 
provincies en BRU in deze.   
De ChristenUnie pleit voorts voor het nog integraler aanpakken van de herstructurering in de 
zin dat hierbij ook de groene en blauwe opgave wordt betrokken. Hij verwijst hierbij naar het 
Alterra-onderzoek van Robert Snep, gepromoveerd op het inrichten van bedrijventerreinen. 
Wellicht dat hierover met alle betrokkenen in samenspraak met Robert Snep in de vorm van 
een werkconferentie van gedachten kan worden gewisseld. 
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Mevrouw Versteeg deelt mede dat D66 zich in grote lijnen kan vinden in het voorliggende 
beleidskader. Namens D66 plaatst spreekster vervolgens de volgende vragen en opmerkingen. 
Pag. 1, inzake meetbaar/beoogd beleidseffect. Geïnformeerd wordt naar de criteria op grond 
waarvan wordt beoordeeld of een en ander voldoet aan hetgeen de provincie voor ogen heeft. 
Pag. 2, inzake bestuurlijke dilemma’s. Geïnformeerd wordt op basis van welke criteria 
aanvragen voor nieuwe projecten worden beoordeeld om hap/snapwerk te voorkomen.  
Pag. 2, inzake oplossingsrichtingen. D66 is gecharmeerd van het instrument regionale 
ontwikkelingsbedrijven. Op grond van de verkregen informatie kan D66 zich vinden in de 
argumenten van GS daarop vooralsnog niet in te zetten. In Binnenland Bestuur wordt nogal 
hoog opgegeven over dit instrument, maar tegelijkertijd wordt in Den Haag geconstateerd dat 
ter zake van de Brabantse aanpak nog weinig concreet is; daarnaast zijn de problematiek en de 
omvang in Utrecht anders dan in Brabant. Geïnformeerd wordt of een afspraak kan worden 
gemaakt wanneer de Staten, bijvoorbeeld op basis van de lopende pilots, kan kijken of zij dit 
instrument al dan niet willen hanteren.  
Pag. 14, inzake risicoanalyse. D66 acht de formulering dat een mogelijke vertraging als 
gevolg van de kredietcrisis een tijdelijk probleem is, ongelukkig. Tijdelijk is een relatief 
begrip. Daarnaast zijn de berichten toch steeds sterker dat de recessie als gevolg van de 
kredietcrisis wellicht een paar jaar kan duren. De vraag is derhalve in hoeverre het begrip 
tijdelijk in deze notitie van toepassing is. In het kader van de recessie is de vraag in hoeverre 
de bereidheid zal bestaan om te investeren.  
Pag. 14, inzake evaluatie. Geïnformeerd wordt of bij de evaluatie inzicht kan worden gegeven 
in de consequenties van de kredietcrisis, hoe het op dat moment zit met de bereidheid om 
mede te financieren door de particulieren, maar ook wat de financiële mogelijkheden van de 
provincie zijn. In Binnenlands Bestuur heeft de minister-president al een oproep gedaan dat 
ook lagere overheden meer kunnen investeren in de economie. Maar de provincie zal ook 
moeten inspringen als de problematiek groter wordt door de leegstand die de kredietcrisis 
mogelijk met zich meebrengt op bestaande bedrijventerreinen.  
In Binnenlands Bestuur wordt ter zake van het rapport Noordanus gesteld dat vooral kleinere 
gemeenten de dupe worden als het gaat om de aanpak van bedrijventerreinen. In de 
voorliggende notitie wordt gesproken over het Kennisteam Werklocaties. Geïnformeerd wordt 
of dit Kennisteam vergelijkbaar is met het Gelderse Aanjaagteam Herstructurering. Indien dit 
het geval is, is de vraag op welke activiteiten, verwoord op pag. 3 van het voorstel, het 
Kennisteam Werklocaties werkzaam is.  
In BRU-Berichten november 2008 staat een artikel over ontwikkeling bedrijventerreinen. Het 
eindigt met de zin dat als BRU wil participeren in een pilot, en daarmee het initiatief naar zich 
toe wil trekken, de richting waarin de Utrechtse samenwerking zich begeeft al in maart 2009 
bekend moet zijn. Spreekster informeert hoe deze passage zich verhoudt tot de voorliggende 
notitie mede met het oog op het feit dat Mijdrecht en Vianen niet tot het BRU-gebied behoren. 
Geïnformeerd wordt of afstemming zal plaatsvinden met het BRU.  
 
Mevrouw Lamers deelt mede dat VVD zich kan vinden in de inhoud van het voorliggende 
stuk. Een aantal vragen is al gesteld. Tijdens het werkbezoek aan Vianen viel op dat door de 
gemeente Vianen ook al veel is gedaan aan de herstructurering van het bedrijventerrein, 
hetgeen niet had geleid tot het vestigen van meer ondernemers. De vraag is waaraan dat ligt 
en of het zinvol is dat dit bedrijventerrein wederom wordt geherstructureerd. Vooralsnog 
steunt de VVD deze pilot echter wel.  
De VVD pleit ervoor problemen als gevolg van de kredietcrisis bijtijds ter kennis te brengen 
van de commissie, zodat de plannen wellicht kunnen worden bijgesteld.  
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Mevrouw Van ’t Hooft deelt mede dat de PvdA het positief acht dat er een rol is voor privaat 
en publiek. De PvdA staat op het standpunt dat dit niet kan worden gescheiden en ook private 
partijen een verantwoordelijkheid hebben als het gaat om het op orde houden van de eigen 
omgeving in de breedste zin van het woord. Ook de aandacht voor parkmanagement spreekt 
de PvdA aan, omdat dat daarop aansluit. 
Namens de PvdA plaatst spreekster vervolgens de volgende vragen en opmerkingen. 
De PvdA mist in het voorliggende stuk de regiefunctie van de provincie, terwijl zij daar juist 
de meerwaarde van inziet. 
Terzake van de twee pilots mist de PvdA een helikopterview waardoor het lijkt of die 
bedrijventerreinen apart worden opgeknapt en geen bijdrage wordt geleverd aan het hele 
vestigingsklimaat binnen de provincie Utrecht. Het is bijvoorbeeld uit oogpunt van mobiliteit 
wellicht noodzakelijk binnen de provincie bepaalde bedrijvigheid van het ene gebied naar het 
andere te verschuiven. De toegevoegde waarde van de provincie in deze zou juist kunnen zijn 
hierop te sturen. Op grond van het vorenstaande pleit de PvdA ervoor de drie strategische 
lijnen van de Taskforce Noordanus explicieter te verwoorden, met name de tweede en derde 
strategische lijn komen in het voorliggende stuk onvoldoende terug.   
Een aantal keren wordt gesproken over zorgvuldig ruimtegebruik. Geïnformeerd wordt of het 
hierbij gaan om ruimtegebruik binnen het terrein zelf, de gemeente of de provincie.    
Met betrekking tot een regionaal ontwikkelingsbedrijf sluit de PvdA zich aan bij de 
opmerkingen van de ChristenUnie en D66.  
Voorts wordt geïnformeerd wat precies wordt verstaan onder het terughoudend omgaan met 
de vraag aan nieuwe bedrijventerreinen (nee, tenzij… of ja, mits…). 
Tevens informeert spreekster of in dit kader het mobiliteitsvraagstuk is meegenomen.  
Onderschreven wordt dat op grond van de huidige financieel economische situatie rekening 
moet worden gehouden met de financiële risico’s. Het voorliggende stuk gaat ook in op de 
financiële- en juridische zaken. De PvdA betreurt echter in het stuk te lezen dat een 
communicatieplan nog moet worden ontwikkeld. Juist in dit geval is communicatie een 
succesfactor. Het is derhalve van belang dat communicatie integraal wordt meegenomen.   
Spreekster merkt tot slot op dat de PvdA van mening is dat de provincie haar meerwaarde 
moet laten zien, ambitie moet tonen en niet te bescheiden moet zijn. 
 
De heer Benschop deelt mede dat de SGP zich in grote lijnen kan vinden in het voorliggende 
stuk. Er is al een aantal vragen gesteld. De SGP sluit zich met name aan bij de vragen en 
opmerkingen ter zake van de recessie. Wat de regie betreft is het wellicht goed dat de 
provincie er kort op zit; anderzijds is het ook van belang dat de provincie daar waar de pilots 
worden uitgevoerd de gemeente en de bedrijven vooralsnog zelf aan de gang laat.  
De SGP gaat er vanuit dat, naast de pilots, de resultaten van projecten die al gereed zijn ook 
worden meegenomen.  
 
De heer Bersch zet uiteen dat de pilot in Vianen ingegeven lijkt door de urgentie, omdat 
tegelijkertijd een nieuw bedrijventerrein Gaasperwaard wordt aangelegd. Spreker maakt het 
vorenstaande op uit het ontwerpbesluit, waarin staat dat voorkomen moet worden dat de 
aanleg van Gaasperwaard de problemen op het bestaande terrein vergroot (pag. 2). De SP 
vraagt zich af of dit een goed uitgangspunt is voor de start van een pilot aldaar. Het doel van 
een pilot is immers om te kijken of hetgeen is bedacht in de praktijk ook werkt.  
In het plan staan verschillende typen herstructurering benoemd. Geïnformeerd wordt welke 
typen worden uitgevoerd in het kader van de pilots. Voorts informeert spreker of reeds is 
onderzocht welke type herstructureringen worden toegepast op al die stukjes bedrijventerrein 
die nog in de planning staan.   
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Op pag. 7 staat dat het risico van de verouderingspiraal bij nieuwe bedrijventerreinen in dit 
plan niet wordt meegenomen. Geïnformeerd wordt of dit wel voor de herstructurering, 
waarover thans wordt gesproken, wordt meegenomen. De vraag is of op die 
bedrijventerreinen een continu beleid zal worden gevoerd om te voorkomen dat de 
verouderingspiraal optreedt.   
 
Mevrouw Bodewitz spreekt haar waardering uit voor het voorliggende stuk, waarin een aantal 
goede elementen is opgenomen. De PvdD steunt het verzoek in september met een 
beleidsnotitie te komen, waarin de voor- en nadelen van een regionaal ontwikkelingsbedrijf 
op een rij worden gezet. De PvdD pleit ervoor daarop ook nu kort in te gaan, omdat zij er 
vanuit gaat dat er bewust voor is gekozen vooralsnog te wachten met een regionaal 
ontwikkelingsbedrijf. In het stuk staat dat het regionaal ontwikkelingsbedrijf een heel zwaar 
instrument lijkt, dat wellicht niet past bij de aard en de omvang van de Utrechtse 
problematiek. De PvdD is benieuwd welke nadelen worden gezien als het specifiek in Utrecht 
zou worden toegepast.  
Voor de PvdD is een belangrijk punt te kijken vanuit de huidige leegstandsituatie. 
Geïnformeerd wordt naar het percentage leegstand ten opzichte van de gebruikte hoeveelheid 
hectaren. Leegstand is wat de PvdD betreft ook als bedrijventerreinen niet intensief worden 
gebruikt.  
In het stuk staat dat het huidige Streekplan, de Structuurvisie, voor de periode tot 2015 
leidend zal zijn bij de afspraken. Voor de PvdD is het Streekplan echter geen heilig document. 
Op het moment dat grote leegstand blijkt, acht de PvdD dit een voldoende zware reden om in 
te grijpen om grotere problemen te voorkomen. Dat is de verantwoordelijkheid van de 
provincie.  
Met betrekking tot de vraag en het aanbod aan nieuwe bedrijventerreinen zullen de afspraken 
tussen de provincie en het Rijk worden gevolgd. Er zal daarbij ook aandacht worden 
geschonken aan de aanbeveling terzake van de Taskforce. Geïnformeerd wordt of daaruit ook 
een beleidsnotitie zal voortvloeien dan wel in ieder geval een terugkoppeling naar de 
commissie en wanneer deze mag worden verwacht.  
Over de regie is al het een en ander naar voren gebracht. De PvdD sluit zich aan bij de vraag 
in hoeverre de provincie een wat sterkere regierol gericht op de gehele provincie zou kunnen 
vervullen.  
De NMU heeft er in het verleden voor gepleit dat de provincie een Bestuursovereenkomst 
afsluit met gemeenten gericht op verevening. Geïnformeerd wordt of GS dit eventueel als een 
goed instrument zien.  
Zolang er een ruim aanbod is aan nieuwe bedrijventerrein zal ‘wegtrek’ uit oude 
bedrijventerreinen blijven plaatsvinden. De provincie zal derhalve enorm moeten blijven 
investeren om alles op peil te houden. De vraag is of dat reëel is en of niet veel beter zou 
kunnen worden ingezet op een verminderd aanbod waarbij voor de hoeveelheid aanbod 
duidelijke criteria worden opgesteld. De PvdD pleit voor een visie over welk percentage 
aanbod reëel is.  
Tot slot informeert de PvdD hoe GS ervoor denken zorg te dragen dat de SER-ladder ook 
buiten de 2 pilots toegepast gaat worden.  
 
De heer Roos zet uiteen dat florerende bedrijventerreinen goed voor de bedrijvigheid zijn. 
Vanuit die optiek verheugt het spreker dat de notitie thans voorligt. Een belangrijk punt bij 
bedrijventerreinen is vaak de aantrekkelijkheid daarvan. Aantrekkelijkheid heeft direct te 
maken met bereikbaarheid, zowel voor de bedrijven zelf (vervoer) als voor de desbetreffende 
medewerkers. Geïnformeerd wordt of GS een visie hebben over regievoering op het gebied 
van het aanleggen van infrastructuur zowel qua wegen als OV. Het vorenstaande mist spreker 
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in de notitie, terwijl het volgens hem een belangrijk punt is bij de ontwikkeling van die 
terreinen.  
 
De heer Fastl deelt mede dat GroenLinks zich in grote lijnen aansluit bij voorgaande sprekers. 
Vervolgens plaatst spreker aanvullend de volgende vragen en opmerkingen. 
Pag. 2, inzake Bestuurlijke dilemma’s. Aangegeven wordt dat de provincie eerst meer inzicht 
wil hebben in de praktische uitvoering en andere gemeenten vooralsnog alleen ondersteund 
zullen worden bij de planvorming. Dat betekent dat gemeenten eerst met een vraag moeten 
komen, alvorens de provincie iets doet. Spreker heeft uit het rapport Noordanus begrepen dat 
het in sommige gevallen ook andersom zou kunnen zijn in de zin dat de provincie een 
bepaalde visie, vraagstuk, heeft inzake bedrijvigheid en daarmee voorop gaat lopen. Spreker 
onderschrijft dat de provincie gemeenten niet in de weg moet gaat lopen, maar wellicht kan 
dit leiden tot het aan elkaar koppelen en oplossen van problematieken van verschillende 
gemeenten met hun bedrijventerreinen. Terzake van Vianen valt op dat wel sprake is van een 
correlatie tussen het nieuwe- en het oude bedrijventerrein; het oude bedrijventerrein mag geen 
nadelige effecten ondervinden van het nieuwe. Spreker is van mening dat meer naar de kansen 
van een nieuw bedrijventerrein moet worden gekeken om bepaalde ongewenste elementen uit 
het oude bedrijventerrein weg te halen door ze te verplaatsen naar het nieuwe 
bedrijventerrein, waardoor zowel op het nieuwe- als op het oude bedrijventerrein nieuwe 
mogelijkheden worden gecreëerd.  
In december heeft GroenLinks vragen gesteld, die zijn beantwoord. Er wordt gesproken over 
het extra regionale bedrijventerrein bij Woerden. Dat is zeker in de huidige situatie heel 
nodig, maar indien wordt uitgegaan van de 2 pilots voor 2009 wordt Woerden (terecht) 
vooralsnog niet opgepakt. Ook op termijn zal wellicht voor Woerden minder worden gedaan 
gelet op de ontwikkeling van het nieuwe bedrijventerrein in Nieuwegein. Het vorenstaande 
toont in de visie van GroenLinks de urgentie aan van het belang van het integraal bekijken 
van die bedrijventerreinen. Een regionaal ontwikkelingsbedrijf zou die afstemming kunnen 
bewerkstelligen.   
Aangegeven wordt dat de urgentie met name speelt op de acht grootste bedrijventerreinen. 
GroenLinks is van mening dat tweederde van de problematiek zich toespitst op Woerden, 
Nieuwegein en Vianen. Spreker kan zich voorstellen dat dit als uitgangspunt wordt genomen 
en daar kansen worden gecreëerd voor al die andere bedrijventerreinen die wellicht met 
uitplaatsingproblematiek zitten. Daarbij dient tevens te worden meegenomen een nieuwe 
locatie voor bedrijven die moeten wijken op plaatsen waar bedrijventerreinen plaats moeten 
maken voor woningbouw.  
GroenLinks betreurt de kredietcrisis en de daardoor verdergaande recessie. GroenLinks pleit 
voor inzicht in de bedrijfstakken waar het slechter gaat om te bezien of de provincie daarvoor 
iets kan doen. Tegelijkertijd kan worden bekeken waar de bedrijvigheid minder aansluit op de 
beroepsbevolking van de provincie Utrecht.  
Tot slot merkt spreker op dat de monding van de Eem in de visie van GroenLinks niet de 
meest geschikte monding wordt geacht voor een blue port. Het is een natuur- en 
recreatiegebied, waarmee voorzichtigheid moet worden betracht. Wijk bij Duurstede is op 
zich een goede locatie voor een blue port. Hierbij dient echter wel rekening te worden 
gehouden met het feit dat de aan- en afvoer via de weg problemen zal opleveren.  
 
De heer Ekkers resumeert dat in meerderheid wordt aangegeven dat de regierol van de 
provincie wat steviger zou mogen zijn. Het gaat niet om regionale- maar om lokale 
bedrijventerreinen. De enige manier voor de provincie om in deze regie te voeren is door in 
overleg te treden met de desbetreffende gemeente. Spreker acht het wel goed aan te geven wat 
GS vanuit hun visie voor elkaar zouden willen brengen. GS staan voor dat bedrijventerreinen 
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worden gecreëerd die duurzaam zijn, waar de verouderingspiraal niet optreedt, waar veel 
groen en veel water is. Het streven is erop gericht bedrijven die elkaar versterken zoveel 
mogelijk te clusteren. Vaak is dat lastig omdat bedrijven hiervoor moeten worden verplaatst. 
Dat kan alleen als bedrijven dat zelf willen en de gemeente daaraan medewerking wil 
verlenen. Het vorenstaande is de insteek van GS indien provincie en gemeente in gesprek 
geraken. 
Het proces, dat wordt ingegaan, is ook een proces van zoeken. Duidelijk is wat de provincie 
wil, maar nog niet hoe zij dat wil realiseren. Er zullen gesprekken moeten worden gevoerd 
met ontwikkelaars, bedrijven die op een terrein zijn gevestigd, beleggers.  
Er is gekozen voor twee pilots; een pilot is om van te leren. In dat kader stelt spreker zich 
voor de Staten i.c. de commissie daarin op een andere wijze te betrekken dan gebruikelijk. In 
zijn visie is het zinvoller met de commissie, wellicht in samenspraak met de raadsleden van 
de desbetreffende gemeenten, van gedachten te wisselen op het moment dat men iets verder is 
met de ontwikkeling van Vianen en Mijdrecht om te bezien wat de problemen zijn waar 
tegenaan gelopen wordt, hoe dat zou kunnen worden aangepakt, waar kansen liggen. 
Een regionaal- of lokaal ontwikkelingsbedrijf kan een goed middel zijn. Vooraf dient echter 
wel te worden vastgesteld wat het doel is en of dit het meest geëigende middel is om tot een 
oplossing te komen. Spreker wijst een ontwikkelingsbedrijf niet af, maar het moet in zijn visie 
een proces van onderaf zijn van de deelnemers in dat proces. Op grond daarvan kan spreker 
ook niet toezeggen dat er in september een notitie komt. Van belang is dat op het moment dat 
de notitie komt de inhoud door alle partners wordt gedragen. 
Mevrouw Bodewitz memoreert dat gedeputeerde Ekkers op zich geen tegenstander is van een 
regionale ontwikkelingsbedrijf, maar van mening is dat de noodzaak van onderop moet 
worden vastgesteld. Spreekster informeert of dat het enige argument is.  
De heer Ekkers antwoordt dat een ontwikkelingsbedrijf een instrument is om een doel te 
bereiken. Eerst zal het doel moeten worden vastgesteld alvorens het instrument kan worden 
gekozen. Spreker staat voor eerst samen vaststellen wat de huidige situatie is, wat het streven 
is en wat de beste weg is om dat te bereiken.  
Het streven is een integrale aanpak. Het gaat niet alleen om een gebouw, maar ook om het 
terrein w.o. het groen en het blauw. Een integrale aanpak kan ook betekenen dat besloten 
wordt een deel van de bedrijfsgebouwen niet meer als zodanig te gebruiken en op dat deel van 
het bedrijventerrein een ander soort bestemming te leggen. Alles is mogelijk.  
Het is niet bekend hoe de huidige economische situatie uitwerkt. Bij de start van dit 
denkproces vorig jaar was er nog geen sprake van een recessie. Spreker is van mening dat dit 
proces moet worden doorgezet in de hoop dat de recessie tijdelijk is. Op grond van het 
vorenstaande is het mogelijk dat op enig moment wordt vastgesteld dat sprake is van de goede 
weg maar van niet het goede moment en wordt voorgesteld een pas op de plaats te maken.  
De taak van het Kennisteam Werklocaties is vooral bedrijven te helpen zich in die omgeving 
te vestigen. Wat hun rol daarbij exact zal zijn, zal nog moeten blijken. Het is spreker niet 
bekend of de taak van het Kennisteam Werklocaties vergelijkbaar is met  het Aanjaagteam 
Herstructurering in Gelderland. 
Vianen behoort tot het BRU-gebied. Bij het werkbezoek aan Vianen heeft de wethouder 
aangegeven, dat het BRU geen rol speelt in het kader van de pilot.  
Anders dan in het verleden zal terzake van de bedrijventerreinen niet alleen naar de publieke 
functie maar integraal naar de publieke en private zaken worden gekeken. In het kader van 
een goed ruimtegebruik hoort parkmanagement daarbij. 
Als spreker het heeft over goed ruimtegebruik betreft dit de hele provincie, voor zover de 
provincie dit kan sturen. Ten aanzien van Vianen en Mijdrecht gaat het thans met name om de 
vraag hoe het bedrijventerrein zondanig kan worden ingericht dat sprake is van dubbel 
grondgebruik, goede parkeervoorzieningen, goede bereikbaarheid. 
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Een helikoptervisie zal tot stand moeten worden gebracht in overleg met alle partijen.  
Het gaat thans om de aanpak van verouderde bedrijventerreinen. Noordanus stelt dat 
problemen zouden kunnen worden opgelost via verevening in de zin dat nieuwe 
bedrijventerreinen door middel van een hogere grondprijs meebetalen aan de aanpak van 
oudere bedrijventerreinen. Verevening is een goed instrument, mits sprake is van een 
causaliteit. In het rapport Noordanus is sprake van causaliteit tussen de oude en nieuwe 
bedrijventerreinen. Op dit moment gaat het echter niet om het creëren van nieuwe 
bedrijventerreinen, maar om te bezien hoe heel zorgvuldig met het ruimtegebruik kan worden 
omgegaan omdat de provincie juist terughoudend wil zijn met de aanleg van nieuwe 
bedrijventerreinen.  
Mevrouw Bodewitz informeert hoe in dat geval wordt aangekeken tegen een 
Bestuursovereenkomst, waarvoor de NMU heeft gepleit.  
De heer Ekkers antwoordt dit in dit stadium niet als mogelijkheid te zien. Een 
Bestuursovereenkomst heeft in zijn visie zin op het moment dat een regionaal bedrijventerrein 
wordt ingericht, maar niet als het gaat om het opknappen van een lokaal bedrijventerrein.   
Het communicatieplan zal ook samen met de partijen moeten worden opgesteld.  
Naast de pilots zullen ook de resultaten van projecten die al gereed zijn worden meegenomen.   
In het stuk is aangegeven waarom is gekozen voor Vianen en Mijdrecht. Bij Vianen speelt 
ook Gaasperwaard een rol. Er moet voor worden gewaakt dat sprake zal zijn van een overloop 
naar het nieuwe terrein, waardoor het oude terrein nog verder verpaupert.  
Het percentage leegstand is spreker niet bekend. Hij heeft echter wel aangegeven wat zijn 
ambitie is ten aanzien van de bedrijventerreinen en dat betekent geen leegstand. 
Terzake van het verminderde aanbod zal de discussie moeten worden gevoerd over waar men 
heen wil in de provincie Utrecht. Dat gebeurt o.a. in het kader van de Staat van Utrecht. In die 
discussie kan meer worden gestuurd op zaken die in de loop van de komende jaren gaan 
gebeuren. Dat is de lange termijnvisie.     
 
De heer Konijnenbelt deelt mede dat het CDA op zich niet tegen het instrument 
ontwikkelingsbedrijf is en op dit moment de visie van GS ten aanzien van de eventuele 
ontwikkeling ondersteunt.   
Op het Statenvoorstel staat met de hand geschreven PS-vergadering 23 september 2009. 
Spreker informeert dit klopt.  
De voorzitter antwoordt dat dit onderwerp in de eerstvolgende PS-vergadering aan de orde 
komt. 
 
Mevrouw Versteeg heeft antwoorden gemist op haar vragen over de criteria zowel bij het 
beoogd beleidseffect als bij mogelijke losse aanvragen om hap-snap-beleid te voorkomen. 
Gedeputeerde Ekkers geeft in zijn betoog aan weinig te zien in een kant en klare beleidsnotitie 
over een half jaar. Geïnformeerd wordt of bij een terugkoppeling van de stand van zaken een 
keer kan worden bekeken of de separate structuur op provinciaal niveau wellicht wel nodig is, 
zodat in de loop van het traject wel scherp wordt gehouden of dat al dan geen noodzakelijke 
ontwikkeling zou kunnen zijn.  
De heer Ekkers memoreert de werkwijze te hebben voorgesteld met elkaar in gesprek te gaan 
over de aanpak van de bedrijventerreinen, omdat het voor een ieder een zoeken is. Dat geldt 
ook voor de beleidskaders. Feitelijk ondersteunt de provincie de gemeenten. Dat betekent dat 
de provincie geen kaders moet gaan stellen, maar in overleg moet treden met die gemeenten.  
Mevrouw Versteeg vervolgt dat D66 het Aanjaagteam Herstructurering in Gelderland 
enigszins zag als een tussenvorm tussen ‘niks’ en een herstructureringsmaatschappij. 
Spreekster begrijpt dat dit niet vergelijkbaar is met het Kennisteam Werklocaties. Het is 
spreekster echter nog niet duidelijk wat het Kennisteam Werklocaties dan wel doet. Thans 
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wordt het alleen gemeld onder de ondersteuning lopende projecten. Wellicht is het mogelijk 
de taken nader toe te lichten in een afzonderlijk memo.  
De heer Ekkers licht toe dat het Kennisteam Werklocaties 2 jaar geleden is opgericht. Spreker 
zegt toe, dat de taken van dit team ter kennis zal worden gebracht aan de Staten.  
Mevrouw Versteeg merkt op dat in het kader van Vianen de BRU niet participeert. Spreekster 
maakt echter uit berichtgeving van de BRU op dat ze graag initiatieven naar zich toe wil 
trekken. De vraag is derhalve of het niet zinvol is te overleggen hoe met elkaar wordt 
opgetrokken teneinde die herstructurering zo goed mogelijk op te pakken.  
 
De heer De Heer zet uiteen ter vergadering twee artikelen te hebben overhandigd aan 
gedeputeerde Ekkers over het Alterra onderzoek van Robert Snep. In het kader van het 
‘samen ontdekken’ zou in de visie van spreker een werkconferentie passen waarin groen, 
blauw en architectuur een rol spelen en samen met gemeentelijke ambtenaren aan het werk 
wordt gegaan op dat niveau.  
 
De toezegging dat met de gemeenten in gesprek zal worden gegaan en dat GS de Staten 
daarin zullen meenemen zodat zij goed op de hoogte blijven van de ontwikkelingen verheugt 
de VVD, aldus mevrouw Lamers. Het voordeel van een pilot is, dat gaandeweg een 
programma kan worden opgesteld. De VVD wil derhalve ook gaandeweg kijken waar de 
knelpunten liggen en hoe die kunnen worden ondervangen; in ieder geval leren van de pilots 
en op basis daarvan het beleid verder in kaart brengen. Dat is een goede werkwijze.  
Voor het regionale ontwikkelingsbedrijf geldt hetzelfde; gaandeweg kijken of dit een goed 
instrument zou kunnen zijn.  
 
Mevrouw Van ’t Hooft memoreert haar vraag wat precies wordt bedoeld met 
terughoudendheid (ja, mits… of nee, tenzij…). Spreekster constateert dat de PvdA iets anders 
denkt over de regiefunctie van de provincie dan gedeputeerde Ekkers in de zin dat de PvdA in 
deze meer ambitie voorstaat. In hoeverre de provincie kan of wil sturen is haar meerwaarde. 
Spreekster is van mening dat in deze een groot verschil is tussen iets opleggen of proberen 
vanuit een visie meerdere problemen in de hele provincie op te lossen.  
 
De heer Bersch memoreert zijn vraag over de type herstructurering. De vraag is welk type 
wordt toegepast in de pilots en of er al zicht is op wat toegepast gaat worden op de andere 
bedrijventerreinen. 
Met betrekking tot de verouderingspiraal vraagt de SP zich af hoe dit risico zal worden 
aangepakt in het kader van het voorliggende beleidsplan.  
 
Mevrouw Bodewitz merkt op dat de NMU begin 2007 de grote hoeveelheid leegstand van 
bedrijventerreinen heeft aangekaart. Er is toen verwarring ontstaan over de hoeveelheid 
leegstand. De NMU hanteerde een ander cijfer dan de provincie. Duidelijk was dat de cijfers 
verschillend konden worden geïnterpreteerd en dat het moeilijk bleek te zijn de cijfers boven 
tafel te krijgen. Spreekster informeert of daarin in de tussentijd iets veranderd is in de zin of 
de hoeveelheid leegstand thans helder is en zo ja of deze cijfers ter kennis kunnen worden 
gebracht van de Staten.  
Destijds is ook aangekaart dat de monitoring tot dan toe alleen was gericht op de hoeveelheid 
leegstand qua hectaren. Een belangrijk doel van de provincie bij de herstructurering is ervoor 
te zorgen, dat een intensiever ruimtegebruik plaatsvindt. De vraag is op welke wijze de 
provincie dit gaat monitoren, zodat na ca 5 jaar kan worden nagaan of haar beleid effectief is 
geweest in de zin van ruimtewinst bijv. door middel van een floorspace index, 
bebouwingspercentages.  
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Voorts memoreert spreekster haar vraag in hoeverre de Staten op de hoogte zullen worden 
gesteld van de uitkomsten van het overleg tussen de provincie en het Rijk.  
De heer Roos deelt mede dat Mooi Utrecht de voorgestane werkwijze van GS ondersteunt. 
Spreker heeft er alle vertrouwen in dat alle aandachtspunten die ter sprake zijn gebracht te 
zijner tijd in de ontwikkeling van bedrijventerreinen worden meegenomen. 
 
De heer Fastl merkt op dat GroenLinks de visie ten aanzien van veel punten deelt. Spreker 
onderschrijft dat de methode van overleggen beter werkt dan de methode van opleggen. Dat 
moet ook het uitgangspunt zijn. Dat laat onverlet dat de provincie een visie mag hebben over 
het doel waar naartoe wordt gewerkt. Er is wel nagedacht over de aanpak die wordt 
voorgestaan, welke insteek daarvoor wordt gekozen en welke nadrukken wordt gelegd om te 
komen tot mooie bedrijventerreinen met groen en blauw die beter aansluiten op de wensen 
van vandaag. GroenLinks kan zich daarin vinden. Een van de doelstellingen is echter ook de 
vraag naar nieuwe bedrijventerreinen te beperken. In sommige gebieden in de provincie is er 
een roep naar extra ruimte voor bedrijventerreinen. De plekken die de provincie heeft, zullen 
zo zorgvuldig moeten worden gebruikt; ook de oude bedrijventerreinen moeten daarvan 
kunnen profiteren. In dat kader heeft GroenLinks het over de regierol en de visie. Op dit 
moment ligt de nadruk wat GroenLinks betreft teveel op het herstellen van de oude 
bedrijventerreinen en minder op het totaalplaatje. Daarbij gaat het erom hoe de provincie de 
vraag naar hoogwaardige bedrijventerreinen zo goed mogelijk gaat faciliteren in de breedste 
zin van het woord.  
 
De heer Ekkers zet uiteen dat de provincie niet met de BRU optrekt als het gaat over dit 
beleidskader. Indien de provincie de regiefunctie wil hebben, heeft zij al met veel partijen te 
maken. Spreker acht het niet gewenst dat aantal nog verder uit te breiden.   
Het lijkt spreker goed een keer een gesprek te voeren met Robert Snep.  
Spreker memoreert voorts dat alles mogelijk is. Bij een pilot moet niet van tevoren vaststaan 
wat al dan niet kan. Er wordt met alle partijen gesproken, waarbij naar de financiën en de 
oplossing wordt gekeken.  
De terughoudendheid is met name bedoeld om niet uit te sluiten dat ook anderen zullen 
worden geholpen; vooralsnog wordt echter ingestoken op de twee pilots.   
Over het type herstructurering is nog niets te zeggen. Met elkaar zal moeten worden bekeken 
wat precies nodig is. Ook hier geldt, dat alles mogelijk is.   
De verouderingspiraal moet worden aangepakt door ervoor te zorgen dat het bedrijventerrein 
zodanig wordt ingericht, dat sprake is van kwaliteit. Als het bedrijventerrein kwaliteit heeft, 
zal het de veroudering beter doorstaan. Die ambitie wordt neergelegd in de aanpak.  
In de visie van spreker heeft het percentage leegstand als zodanig niets te maken met het 
onderwerp. Indien de cijfers met betrekking tot de leegstand bekend zijn, is spreker wel bereid 
deze ter kennis te brengen van de commissie.   
Mevrouw Bodewitz verzoekt daarbij ook aan te geven of er monitoring plaatsvindt en de 
intensiviteit van het ruimtegebruik daarin wordt meegenomen.  
De heer Ekkers zegt toe, dat hetgeen bekend is ter kennis wordt gebracht van de commissie.  
Resultaten van eventuele gesprekken tussen provincie en Rijk zullen worden teruggekoppeld 
naar de commissie. Ook het IPO heeft een commissie ingesteld die met het Rijk gaat praten 
over de aanpak van Noordanus en wat de verschillende provincies kunnen doen. Op het 
moment dat daar iets uitkomt, zal spreker de commissie hierover informeren.  
GroenLinks pleit ervoor een en ander breder te trekken, hetgeen door spreker wordt 
ondersteund. Thans gaat het alleen om de Herstructurering PLUS van de bedrijventerreinen in 
Vianen en Mijdrecht in de vorm van een pilot. Daarnaast is de provincie echter ook op andere 
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terreinen bezig. Ter illustratie wijst hij op de herstructurering van Lage Weide in relatie tot ’t 
Klooster.  
De voorzitter rond de discussie af met de conclusie dat dit onderwerp wordt geagendeerd voor 
de volgende PS-vergadering. 
 
8. Blue Ports 
De voorzitter merkt op dat het voorliggende stuk ter kennisneming aan de commissie is 
verzonden. Echter, vanwege de herhaalde aandacht voor dit punt in de commissie is besloten 
dit onderwerp te agenderen zodat hierover van gedachten kan worden gewisseld. 
 
De heer Hoefnagels deelt mede dat D66 in grote lijnen positief staat tegenover de inhoud van 
de voorliggende notitie.  
In de notitie staat dat de provincie een aantal zaken wil uitvoeren. D66 mist echter waar de 
provincie naartoe wil. Destijds ging het D66 met name om het feit dat de komende jaren een 
dermate groei van het vrachtverkeer wordt verwacht dat eigenlijk een veel hogere modal-split 
zou moeten worden voorgestaan voor het vervoer over water. Die specifieke doelstellingen 
mist D66. Er wordt wel gesproken over 300.000 vrachtwagenbewegingen minder. D66 wil 
graag zien hoe dit zich verhoudt tot die modal-split en welke blue ports welke invloed hebben 
op die vrachtwagenbewegingen. D66 pleit om meer inhoudelijke informatie mede in relatie 
tot de Pakketstudies die in dit kader ook een rol zullen gaan spelen.  
Aangezien D66 als initiatiefneemster van het provinciale blue ports programma enkele jaren 
geleden een vijf puntenprogramma heeft opgesteld waarmee D66 dacht dat haar visie kon 
worden gerealiseerd, gaat D66 in haar reactie ook uit van die vijf punten. 
1. Onderzoek welke locaties het meest geschikt zijn als regionale blue port. Dat staat in 

algemene zin goed in het voorliggende document opgenomen. Voor D66 is duidelijk 
dat vooral bijvoorbeeld een gezamenlijke ontwikkeling van Nieuwegein en Utrecht 
van groot belang is. Juist daarvoor is een provinciale trekkersrol wat D66 betreft van 
groot belang. Niet alleen het verkeer, het vervoer, is hier aan de orde maar ook 
economie en ruimtelijke ordening zijn van wezenlijk belang. Gelet op de impact acht 
D66 het neerleggen van dit onderwerp bij de UVVB een beperking. Het UVVB focust 
zich met name op het verkeer en vervoer. D66 pleit ervoor de blue ports vanuit de 
provincie te trekken, zodat de provincie alle aspecten w.o. economie en ruimtelijke 
ordening in de gaten kan houden. 
Voor de projecten zoals de Eem, Wijk bij Duurstede en Woerden is de relatie met het 
onderliggend wegennet en ook de wateromgeving, de ruimtelijke ordeningomgeving, 
van groot belang. 
Voor Vianen pleit D66 thans voor de Rotterdamse methode: niet praten, maar doen; de 
wensen zijn bekend, zodat projectgroepen kunnen worden opgezet en samen aan de 
slag kan worden gegaan. 
Met betrekking tot Remmerden is D66 geen voorstander van een herontwikkeling i.c. 
vergrotende ontwikkeling.  

2.  Onderzoeken welke maatregelen moeten worden genomen om deze locaties om te 
bouwen tot blue ports. 

3. Communiceer met de ondernemers in de provincie. 
Voornoemde punten komen in de verdere ontwikkeling. D66 wacht af hoe dat in de 
komende periode gaat gebeuren. 

4. Stem af met andere overheden over de mogelijkheden. 
Voor een deel is daaraan al voldaan en voor een deel gaat dat nu gebeuren. D66 acht 
het van belang dat het in provinciale handen blijft. Op het moment dat de provincie dit 
trekt, kan het beleid duidelijk tot een succes worden gemaakt door de kaders in de 
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Structuurvisie en sectorgerichte beleidsplannen op te nemen, door actieve 
ondersteuning aan gemeenten te geven om Rijkssubsidies te verwerven, door 
participeren, initiëren, haalbaarheidsstudies en onderzoek en door het initiëren van 
publiek – private samenwerking. 

5. Houd de huidige vaarwegen begaanbaar. 
Dat is een wezenlijk onderdeel van het gehele blue ports programma. D66 mist dit in 
de voorliggende notitie.  

Namens D66 stelt spreker vervolgende vragen. 
1. De quick wins moeten over 2 maanden bij het Ministerie zijn ingediend. Geïnformeerd 

wordt in hoeverre deze quick wins al in voorbereiding zijn. 
2. Geïnformeerd wordt wanneer resultaten van de verdere uitwerking ter besluitvorming 

worden voorgelegd. 
3. Geïnformeerd wordt of Gedeputeerde Ekkers er inmiddels in is geslaagd het 

goederenvervoer over water in te brengen in Randstad Urgent. 
4. Tot slot wordt geïnformeerd in hoeverre de onderdelen van dit beleidsplan nu al zijn 

ingebracht binnen de Pakketstudies. 
 
Mevrouw Blom zet uiteen dat de PvdA deze verkennende studie een goed begin acht. Indien 
hierop verder beleid wordt ontwikkeld, is de vraag wat dit nu feitelijk oplevert in het kader 
van verkeer en vervoer. Hierover moet duidelijkheid bestaan indien een en ander vanuit de 
Pakketstudies wordt gefinancierd. Daarvoor is ook een vergelijking met andere initiatieven in 
Nederland van belang. 
Op zich is de PvdA voorstander van vervoer over water. In de praktijk blijkt het echter nog 
lastig te zijn bedrijven, die op de weg zitten met vrachtwagens, te bewegen naar vervoer over 
water. Het moet kloppen met datgene dat ze vervoeren en de tijdstippen waarop ze op de weg 
zitten. Al die zaken dienen te worden meegenomen, indien wordt voorgestaan dit uit de 
Pakketstudies te bekostigen. Anders is sprake van een bijdrage aan gemeenten of 
bedrijfsleven voor het inrichten van nieuwe bedrijventerreinen; dat is niet wat vanuit de 
Pakketstudies wordt voorgestaan. 
Om dit alles goed te monitoren moet op zijn minst worden aangetoond dat het effect heeft. 
 
De heer Benschop deelt mede dat de SGP op zich voorstander is van blue ports, waartoe het 
voorliggende stuk een aanzet is. In het stuk wordt o.a. Vianen genoemd maar ook andere 
havens die bij bedrijventerreinen liggen. De wijze waarop het terrein wordt ingericht is van 
belang. In die zin zijn herstructurering van bedrijventerreinen en blue ports onderwerpen die 
veel met elkaar te maken hebben. Er worden ook oude havens/kades genoemd met name langs 
de Hollandse IJssel. De SGP acht het van belang deze zo nodig te gebruiken. Dat zal 
incidenteel zijn voor bepaalde werken die veel vervoer van zand, grind, grond met zich 
meebrengen.  
Met betrekking tot de omslag, die wellicht bij bedrijven nodig is, acht de SGP van belang dat 
de provincie in stimulerende zin optreedt.  
 
De heer Nooteboom plaatst namens de VVD de volgende vragen en opmerkingen. 
Het bleu ports verhaal zal zich niet moeten beperken tot Utrecht, alleen al vanwege de 
overslagtijden die nodig zijn. De materialen moeten toch over enige afstand worden vervoerd, 
wil het ook aantrekkelijk zijn. Geïnformeerd wordt in hoeverre de link met omliggende 
provincies wordt gelegd. 
De opslagmogelijkheid op het terrein zelf is vaak een van de meest belangrijke punten. Bij 
havenbedrijven is de opslag op het terrein zelf, zodat ze de goederen snel kwijt kunnen en snel 
kunnen afvoeren. Geïnformeerd wordt of rekening wordt gehouden met het feit dat het bedrijf 



16

zelf voldoende opslagcapaciteit heeft en vervolgens in aansluiting daarop of het ook snel 
genoeg over de weg weer kan worden aan- en afgevoerd naar de haven. 
Mevrouw Derks deelt mede dat de ChristenUnie zich in grote lijnen kan vinden in de inhoud 
van het voorliggende stuk. Namens de ChristenUnie plaatst spreekster de volgende vragen en 
opmerkingen.  
Het TNO-onderzoek is een landelijk onderzoek geweest. Geïnformeerd wordt wat de 
omliggende provincies op dit moment doen. De vraag is of die ook plannen maken om blue 
ports te realiseren en of Utrecht in dit kader voorop dan wel achteraan loopt. 
Voorts wordt geïnformeerd hoe de link wordt gelegd met Herstructurering PLUS. Wel 
zichtbaar is dat financieel, bijvoorbeeld bij Lage Weide, een koppeling is gemaakt. De vraag 
is hoe dit inhoudelijk aan elkaar wordt gekoppeld. De ChristenUnie pleit ervoor bij de 
pilotprojecten van Herstructurering PLUS een pilotproject op te nemen waarin ook een blue 
port wordt geïntegreerd.  
In het kader van de Eem wordt over een samenhangend plan gesproken, terwijl tot nu toe 
feitelijk sprake is van veel sectorale plannen. Geïnformeerd wordt hoe tot een integrale visie 
wordt gekomen en wie, waar en wanneer het initiatief neemt. 
Voorts is, in aansluiting op Herstructurering PLUS, de vraag hoe ervoor wordt gezorgd dat de 
plannen ook op lange termijn duurzaam zijn. Spreekster verwijst in deze naar het voorbeeld 
bij Vianen.  
Het landelijk onderzoek heeft in 2004 plaatsgevonden. Op grond hiervan verbaast het de 
ChristenUnie enigszins dat een en ander thans pas voorligt en het geld vervolgens voor 2013 
al moet zijn uitgegeven. De vraag is of hierdoor bepaalde zaken wellicht niet meer haalbaar 
zijn, zoals het toevoegen van een pilot aan het beleidskader Herstructurering PLUS.  
 
De heer Konijnenbelt zet uiteen dat er een restcapaciteit blijkt te zijn voor goederenvervoer 
over water. De CDA is er voorstander van die te benutten zeker in het centrum van het land 
waar het al druk is.   
Met betrekking tot de aanpak merkt spreker op dat met name gebruikers moeten worden 
gevonden. Het CDA vraagt daarvoor aandacht. Voor vervoerders gaat het met name om 
logistieke momenten en de kosten die daarmee gepaard gaan. Om te voorkomen dat straks 
sprake is van lege havens, moet het wel aantrekkelijk zijn.   
Overigens kan het CDA zich goed vinden in de voorgestelde aanpak. 
Het CDA pleit ervoor naast het UVVB met name de vertegenwoordigers van geïnteresseerde 
bedrijven hierbij te betrekken.  
Het CDA kan zich vinden in de clusteraanpak. Met betrekking tot de Eem is het CDA 
voorstander van afstemming met Harderwijk. Overigens mist het CDA ter zake van de Eem 
het probleem van de brug in de A1.  
 
De heer Fastl memoreert zijn opmerkingen bij agendapunt 7. 
Met betrekking tot bijlage 2 merkt spreker op dat de provincie zich feitelijk kan beperken tot 
de havens die geschikt zijn voor containers. Alles dat daarbuiten valt, kan zeker in het 
begintraject buiten beschouwing worden gelaten. Het merendeel daarvan is overigens 
ongeschikt.  
In aansluiting op het betoog van het CDA merkt spreker op dat GroenLinks niet veel ziet in 
het cluster Eem. Zij ziet daar hooguit transport van afval. GroenLinks pleit ervoor dat de 
provincie zich focust op haar belangrijkste vaarroutes t.w. Amsterdam naar het zuidoosten, 
Rotterdam e.v. en dan met name toegespitst op de containeroverslag. 
 
De heer Roos merkt op dat in het kader van blue ports alleen wordt gesproken over het 
vervoer van goederen over water. Eerder heeft Mooi Utrecht gevraagd daaraan ook het 
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vervoer van personen over water te koppelen. Ten aanzien van de status van het 
personenvervoer over water heeft de commissie een mail ontvangen d.d. 8 januari jl. Gelet op 
de enorme problematiek ter zake van de mobiliteit in deze provincie betreurt spreker dat de 
suggestie van Mooi Utrecht eenvoudig wordt afgedaan. Een onderzoek van BRU mag niet 
openbaar worden en ook in het voorliggende stuk komt de optie om het te onderzoeken niet 
voor. Mooi Utrecht pleit ervoor bij het ontwikkelen van de blue ports ook de optie van 
personenvervoer over water mee te nemen. Dat kan een blue port nog aanzienlijk 
aantrekkelijker maken voor eventuele gebruikers daarvan.  
 
Mevrouw Bodewitz deelt mede dat al veel vragen en opmerkingen zijn geplaatst. In 
aanvulling daarop vestigt spreekster de aandacht op het beoogde beleidseffect van minder 
uitstoot. De PvdD is daarvan een groot voorstander. Zij vraagt zich af of het rendement nog 
verder kan worden verbeterd door in de uitwerking mee te nemen of er mogelijkheden zijn de 
binnenvaartverkeer milieuvriendelijker te laten varen.  
 
De heer Bersch deelt mede dat de SP geen aanvullende vragen heeft.  
 
De heer Ekkers memoreert dat de status van het stuk ter kennisneming was. De 
vervolgprocedure staat ook in het stuk. In 2009 zal een verdere uitwerking plaatsvinden die 
ter besluitvorming aan de Staten zal worden voorgelegd. Dan is het moment daarover een 
inhoudelijke discussie te voeren. De opmerkingen, die thans naar voren zijn gebracht, zullen 
worden meegenomen in het kader van het verdere onderzoek.   
Een en ander wordt afgestemd met andere provincies. Voorts is sprake van contact met 
GOVERA, dat zich ook buigt over de vraag hoe meer vervoer over water kan worden 
bewerkstelligd omdat dit zowel effecten heeft op het milieu als op de bereikbaarheid op de 
wegen.  
Spreker onderschrijft dat in het kader van de aanpak integraal moet worden gekeken wat dit 
betekent voor de opslag, de bevoorrading en het natransport.  
 
Mevrouw Heijkamp zet uiteen dat TNO, los van de studie in 2004, ook specifiek voor de 
provincie Utrecht aan de slag is geweest. TNO is tot een inschatting gekomen van wat 
mogelijk is aan groei. Voorts heeft TNO met de provincie een conclusie getrokken ten 
aanzien van welke locaties potentie hebben. Dat zijn de zes die nu als zeer kansrijk in de 
voorliggende notitie staan.  
Het is nadrukkelijk de bedoeling dat de provincie samen met de bedrijven en de gemeenten 
verder gaat kijken welke winst exact kan worden behaald, welke bedrijven op korte dan wel 
middellange termijn over zouden kunnen gaan op vervoer over water. Daarvoor zijn ook in de 
logistiek van de bedrijven behoorlijke ingrepen nodig.  
Aangegeven wordt dat ca 300.000 vrachtwagenbewegingen minder over de weg hoeven 
plaats te vinden indien de havens goed zijn ingericht en de bedrijven meer vervoer over water 
gaan laten plaatsvinden. Het is heel moeilijk uit te drukken wat dat voor de rest van het 
vervoer over de weg betekent, omdat de provincie Utrecht de draaischijf van Nederland is. Er 
is veel doorgaand verkeer. De provincie Utrecht kan slechts invloed uitoefenen op dat verkeer 
dat zijn herkomst of bestemming in de provincie Utrecht heeft. Daarnaast wordt in 
Randstadverband, waarin de provincie Utrecht participeert, bekeken wat grensoverstijgend 
mogelijk is.  
Binnen deze studie is door de provincie tevens nadrukkelijk aan TNO gevraagd te bekijken 
wat er in Flevoland gebeurt rondom Almere en wat in Zuid-Holland bij Alphen a/d Rijn. 
Woerden is niet genoemd, omdat Alphen a/d Rijn een containerterminal in opkomst is. 
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Ten aanzien van Remmerden wordt samen met Gelderland gekeken naar de mogelijkheden in 
de contreien rondom Wageningen.   
Op dit moment gaat de provincie, samen met gemeenten en bedrijven die zij gaat benaderen, 
starten met de zes kansrijke locaties om te kijken wat op korte termijn mogelijk is. 
De termijn voor de indiening van de quick winst is verlengd tot juni.   
Op dit moment wordt ernaar gestreefd binnen 6 – 7 maanden helder te krijgen wat precies de 
mogelijkheden zijn, wat partijen willen en kunnen bijdragen en het totaal gaat kosten en 
opleveren. Zodra daarover meer helderheid is, komt dit terug in de Staten.  
Bij de zes kansrijke locaties die nu worden genoemd is sprake van hele grote locaties, zoals 
Lage Weide en ’t Klooster. Indien gesproken wordt over de Eem gaat het om een regionale 
functie en niet over dezelfde omvang van verkeersstromen over water als bij Lage Weide en ’t 
Klooster. Hetzelfde geldt voor Wijk bij Duurstede. Die zal veel meer aankunnen dan de Eem, 
maar er zijn genoeg bedrijven op het gebied van afval, afvoer en aanvoer rondom de Isselt die 
wel degelijk goed over water kunnen gaan. Tot op zekere hoogte heeft ook containervervoer 
daar zin. 
In deze nota wordt gesteld dat verkeer en vervoer de primaire insteek is, maar het is 
provinciebreed opgepakt en onderbouwd. Per locatie is samen met de afdelingen Ruimtelijke 
Ordening, Bodem & Water en Milieu gekeken wat de mogelijkheden en de beperkingen zijn. 
Er is per locatie een factsheet opgesteld. In de nota is sprake van een korte samenvatting. Ook 
in het vervolgtraject zullen de andere afdelingen erbij betrokken blijven.  
Bij Vianen wordt afgestemd met het programma Herstructurering PLUS.  
 
Mevrouw Bodewitz memoreert haar pleidooi voor het opnemen van een stimulans in de 
verdere uitwerking voor milieuvriendelijker brandstofgebruik. 
Mevrouw Heijkamp zet uiteen dat op dit moment in Europees verband, maar ook vanuit 
V&W, allerlei acties lopen om binnenvaartschippers te stimuleren milieuvriendelijkere 
motoren in te bouwen. Zij acht het niet gewenst indien de provincie daarover dan ook nog iets 
opneemt. Daarbij komt dat de hoeveelheid binnenvaartschepen, die door de provincie heen 
varen, zo groot is dat de vraag is welke schepen de provincie dan moet gaan stimuleren.   
Ten aanzien van dit project heeft spreekster de opdracht gekregen zuiver te kijken naar 
goederenvervoer over water. Binnen de afdeling Mobiliteit worden wel zijdelings gekeken 
naar de mogelijkheden van personenvervoer over water. Indien men echter wil concurreren 
met de weg zullen rechtstreekse, snelle verbindingen moeten kunnen worden gegarandeerd. 
Op dit moment ziet spreekster die persoonlijk nauwelijks, met uitzondering van wellicht het 
Amsterdam-Rijnkanaal. De meeste havens liggen echter niet op een plaats waar personen 
moeten zijn. Bij laad- en losplaatsen voor goederen is veelal geen plek voor op- en 
afstapplaatsen van personen. Voorkomen moet worden dat een en ander in elkaars vaarwater 
gaat zitten.  
 
De heer Hoefnagels pleit voor een notitie waarin meer inzicht wordt gegeven over de 300.000 
vrachtwagenbewegingen. De vraag is deze toe te schrijven naar de locaties en aan te geven 
hoeveel vermindering van vervoersbewegingen wordt gerealiseerd.   
Voorts memoreert spreker zijn vraag in hoeverre onderdelen van dit beleidsplan al zijn 
ingebracht binnen de Pakketstudies. In de Pakketstudies staat het nl. als niet provinciaal 
onderwerp (nr. 132). 
Tot slot wordt geïnformeerd hoe de provincie met het UVVB omgaat.  
De heer Ekkers antwoordt dat de provincie zelf trekker blijft.  
 
De heer Bersch informeert of het mogelijk is de factsheets per locatie digitaal aan de 
commissie te verstrekken.   
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De heer Roos deelt mede dat hij in de ad hoc commissie Pakketstudies nader zal terugkomen 
op het personenvervoer over water.  
Mevrouw Heijkamp deelt mede dat zij zal nagaan of de factsheets geen vertrouwelijke 
informatie bevatten. Indien dat niet het geval is, zal zij deze via de griffie aan de commissie 
doen toekomen.   
Er vindt afstemming plaats met BRU, de gemeenten Utrecht en Amersfoort die trekker zijn 
van Driehoek en Ring. Er wordt bekeken welke mogelijkheden al dan niet onderdeel kunnen 
zijn binnen de Pakketstudies.  
Met betrekking tot meer informatie over de 300.000 vrachtwagenbewegingen licht spreekster 
toe dat in de provincie Utrecht tegen vele problemen wordt aangelopen. TNO heeft de raming 
voor de provincie gemaakt. Spreekster vindt het moeilijk deze bewegingen specifiek toe te 
schrijven aan een locatie. Gezien de omvang van de goederenvervoerstromen rondom Utrecht 
zal het grootste deel van die beperking rondom de Stad Utrecht plaatsvinden.  
 
De voorzitter sluit de discussie af met de conclusie dat in 2009 in besluitvormende zin op dit 
onderwerp zal worden teruggekomen.  
 
TER KENNISNEMING 
 
9. Nadere regels Garantiefonds Energie Provincie Utrecht 
 
10. Sluiting 
Niets meer aan de orde zijnde sluit de voorzitter de vergadering onder dankzegging voor 
ieders komst en inbreng.  
 


